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ورزش کارکنان نیاز فراموش شده شهرداری های کشور
علی بدیع

 

امــروزه توجه به امر ســامتی در جوامع مختلف، یکــی از اولویتهای مهم 
حاکمیت ها می باشد و از ارکان ان نگاه مثبت به ایجاد تحرک و پویایی و ورزش 
افراد جامعه در راستای ارتقاء سامتی و  نشاط عمومی جامعه قلمداد می شود، در 
این مسیر سازمانها و نهادهای دولتی و غیر دولتی هم سعی بر ان دارند که جدا 
از نگاه حاکمیت، خود برای پرســنل و خانواده های انان، جهت بهرمندی بیشتر 
و حتی حس کاملتر تعلق خاطر ســازمانی، ورزش و تفریحات را در دستور کار 
پرســنل قرار دهند.  در کشور ما سابقه این امر قدمتی بیش از یکصد سال دارد، 
یعنی به نسبت بسیاری از کشورهای فعال امروزی در این حوزه که توسعه یافته 
محسوب می شوند، سابقه بیشــتری را دارا هستیم که مصداق عینی ان صنعت 
نفت می باشــد که حتی در دو دهه قبل تر از ســال ۱۳۰۰ در شهرهای مسجد 
ســلیمان و ســپس ابادان، توجه به امر تفریحات، ورزش و ســامت پرسنل در 
دستور کار بود و ادارات قدرتمندی جدا از حوزه نفت و مسائل پیرامون آن، این 
مهم را مدیریت می کردند که هنوز هم ادامه دارد هرچند که خیلی تغییر کرده 
اســت.  پس از آن در سایر سازمانها و وزارتخانه ها هم با استفاده از این تجربه به 
توفیقات قابل توجهی دست یافتند که در تهران می توان باشگاه بانک ملی را مثال 
زد که توجه خاصی به امر تفریحات، سامتی و ورزش و نهایتا نشاط پرسنل خود 

و خانواده ها داشت که هنوز هم این رویه صحیح با شرایط دیگری ادامه دارد. 
بحــث اصلی این مطلب در خصوص ورزش کارکنان شــهرداریهای کشــور 
می باشــد که نیاز فراموش شده ای است در حالیکه می تواند عامل بهینه ای در 
راستای خدمات رســانی باشد ولی مورد توجه واقع نمی شود و جالب اینجاست 
شهرداریها در هر شهر و کانشهری ، اکثرا بیشترین نیروهای شاغل در ان شهر را 
به نسبت سایر ادارات و سازمانها در خود جای داده اند و در راستای وظیفه ذاتی 
خود  نیازمند افراد سامت و با نشاط می باشند، ولی متاسفانه در رابطه با ورزش 
کارکنان شهرداریها بسیار کم مهری شده است، به عنوان مثال شهرداری تهران 
که بزرگترین شــهرداری کشور با پرســنل چند ده هزار نفری است، خیلی دیر 
هنگام اقدام به شکل گیری اداره کل تربیت بدنی و تفریحات نمود، هرچند که با 
امدن مدیری مانند ســردار آجورلو در راس ان و حمایت شورای شهر وقت بویژه 
شخص رســول خادم، نه تنها تبدیل به سازمانی بزرگ بنام سازمان ورزش شد 
بلکه جدا از بحث ورزش شــهروندی و محات، ورزش کارکنان شهرداری تهران 
توسعه یافت و اتفاقات بســیار خوبی برای پرسنل و خانواده های انان رقم خورد 
و سایر شهرداریهای سراسر کشور هم در حد بضاعت خود از این شرایط توسعه 
ای الگوبــرداری کردند، ولی نکته حائز اهمیت با تبعــات منفی ان که می تواند 
گریبانگیر و مبتابه سایر شــهرداریهای کشور باشد، تفکیک ورزش کارکنان از 
سازمان ورزش و تحویل ان به اداره کل رفاه شهرداری بود و این در شرایطی بود 
که اداره کل رفاه به دلیل فقدان نیروهای مجرب و متخصص ورزش و نداشــتن 
امکانات ســخت افزاری مانند سالن و زمین و. ... چه در ستاد و چه در مناطق و 
ســازمانها، دچار مشکات فراوانی گردید و ورزش کارکنان نه تنها دچار پسرفت 
واقع شد بلکه به انزوا کشیده شد و ظهور کرونا هم این بی تحرکی را تشدید کرد. 
با مواردی که عنوان شــد شــهرداریها با حمایت شوراهای شهر و همچنین 
شورای عالی استانها می بایســت توجه خاصی به این نیاز واقعی داشته باشند و 
حتی ورزش کارکنان شهرداریهای سراسر کشور را به نوعی اجباری کنند، امروزه 
بی تحرکی پدیده شوم اثبات شده ای می باشد که در این دو سال و با زندگی در 

کنار کرونا، افسردگی هم به ان اضافه شده است. 
در ابرشهری مانند تهران اینکه برای فان مسابقه انفرادی کارکنان، از حدود 
صدهزار پرسنل، چیزی حدود ۵۰ نفر شرکت کنند، زنگ خطری است که همین 
امروز هم برای درمانش زمان از دست رفته و مثا در شهرداری تهران می بایست 
ورزش کارکنان زیر مجموعه و یکی از معاونتهای ســازمان ورزش باشد و همین 

مسئله در سایر شهرداریهای سراسر کشور هم صادق می باشد. 
در خاتمه جمله معروف ))هزینه کرد در ورزش، ســرمایه گذاری است(( اگر 
سرلوحه نه تنها شهرداریها بلکه تمام ارگانها و نهادها و وزرتخانه ها و. .. قرار گیرد، 
آینده جامعه ســامت محور را تا حدود بســیاری تضمین کرده ایم و اگر غیر از 
این باشد، نه تنها به جامعه امروز بلکه به نسل های آینده هم خیانت شده است. 

صنعت نفت در آستانه انصراف از جام حذفی

به گزارش ایســنا، در حالی که دو تیم فوتبال خیبر خرم آباد و صنعت نفت 
آبادان باید از ســاعت ۱۴ روز دوشنبه در مرحله یک هشتم نهایی جام حذفی 
برابر هم قرار بگیرند، بازیکنان صنعت نفت حاضر به پرواز به لرســتان نشدند و 

این تیم در آستانه انصراف از جام حذفی فوتبال ایران قرار دارد.
این اتفاق در حالی رخ داده که شاگردان علیرضا منصوریان، به دلیل اعتراض 
به ۷ ماه حقوق نگرفتن شان در این تیم این تصمیم را گرفتند و پس از هفته ها 
صحبت کردن در این مورد، تصمیم قاطع گرفتند. صبح روز)یک شــنبه( دو تن 
از اعضای هیات رییسه باشگاه صنعت نفت آبادان به هتل محل اسکان این تیم 
رفتند تا با بازیکنان صحبت کنند و وعده ای دیگر برای دریافت مطالبات شــان 
بدهند اما این بار بازیکنــان صنعت نفت زیر بار این موضوع نرفتند و حاضر به 

سفر به خرم آباد نشدند.
در حالی کــه صنعت نفت آبادان برای پرواز ســاعت ۱۲ دیــروز تهران به 

خرم آباد، بلیت داشتند اما حاضر به سفر نشدند.

با  انتخاب رسانه »گل پوینت«
طارمی، دومین مهاجم برتر نیم فصل نخست لیگ 

پرتغال شد

مهدی طارمی بعد از مهاجم تیم بنفیکا به عنوان دومین مهاجم برتر نیم فصل 
اول لیگ پرتغال انتخاب شــد. نیم فصل دوم رقابت های لیگ پرتغال آغاز شد و 
این اتفاق در شرایطی رخ داده که تیم پورتو با ۴۷ امتیاز صدرنشین است و تیم 
اسپورتینگ لیسبون با سه امتیاز فاصله رتبه دوم را به خود اختصاص داده است.
رســانه »گل پوینت« در گزارشی به معرفی ســه بازیکن برتر هر پست در 
نیم فصــل اول پرداخت که نام مهدی طارمی هم در آن دیده می شــود. مهاجم 
ایرانی تیم پورتو در نیم فصل نخست ۹ گل زد و ۶ پاس گل داد و از این رسانه 
پرتغالــی نمره ۶.۷۸ را دریافت کرد. جلوتر از طارمی داروین نونز، مهاجم بنفیکا 
است که موفق شده ۱۴ گل به ثمر برساند و ۲ پاس گل نیز برای هم تیمی هایش 

ارسال کند. او از سایت گل پوینت نمره ۷.۱۸ را گرفته است.
در این ترکیب لوییز دیاز، ســتاره تیم پورتو با نمره ۷.۶۵ بهترین نمره را به 
خــود اختصاص داده و به نوعی بهترین بازیکن نیم فصل اول بوده اســت. پپه، 
ژوآئو ماریو، ماتئوس اوریبــه، ویتینیا و اوتاویو دیگر بازیکنان تیم پورتو در این 

ترکیب هستند.

نگاه

اخبار کوتاه

نیم فصل نخست لیگ برتر فوتبال ایران در 
شرایطی به اتمام رســید که استقال بهترین 

عملکرد را از نظر آماری بر جای گذاشت.
به گزارش ایرنا، نیم فصل نخست رقابت های 
لیگ برتر فوتبال ایران بعــد از برگزاری ۱۲۰ 
بازی )یک دیدار برگزار نشد و در مجموع چهار 
مســابقه نتیجه اش با آرای انضباطی مشخص 
شــد( به پایان رســید و در نهایت تیم فوتبال 
استقال تهران موفق شد با ۳۵ امتیاز در صدر 
جدول بایستد و پدیده مشهد با چهار امتیاز در 

قعر جدولی جای بگیرد.
اســتقال با فرهاد مجیدی تنها تیم بدون 
شکست بود که کمترین گل خورده، بیشترین 
گل زده و بیشــترین برد را به خود اختصاص 
داد و با سه امتیاز فاصله نسبت به نزدیک ترین 
تعقیب کننده خود یعنی پرسپولیس بعد از ۱۰ 

سال به قهرمانی نیم فصل رسید.
سرخپوشان تهرانی با یحیی گل محمدی در 
یک سوم پایانی لیگ به امتیازهای ارزشمندی 
رســیدند و با ۳۲ امتیاز عنوان دومی را به خود 
اختصاص دادند. سپاهان نیز با ۲۹ امتیاز رتبه 
سوم را به خود اختصاص داد. تیم محرم بیشتر 
از کل فصل پیش شکست خورده و فاصله اش با 
صدر به ۶ امتیاز رسیده است. با این وجود آنها 
در کنار سرخابی های پایتخت مثلث قهرمانی را 

تشکیل می دهند.
آلومینیــوم اراک به اتفاق مس رفســنجان 
مانند لیــگ بیســتم و این بار کمی بیشــتر 
نمایش درخشانی را از خود به جای گذاشتند 
و در رده هــای چهارم و پنجــم جای گرفتند. 
آلومینیوم خط دفاعی قدرتمندی دارد و مس 
در فاز تهاجمی جزو بهترین ها به حساب می آید. 
در کنــار این ۲ تیم باید بــه پیکان تهران هم 

اشاره کنیم که با مجتبی حسینی توانست نتایج 
خوبی بگیرد.

رتبه هفتم و هشــتم نصیب تیم هایی شد 
که توقع می رفت عملکرد بهتری داشته باشند. 
فولاد با عبدالله ویســی خوب شــروع نکرد و 
جواد نکونام خیلی زود به ســمت سرمربیگری 
سرخپوشان منصوب شد و اتفاقا توانست آنها را 
در جدول کمی بالا بکشد اما در هفته های پایانی 
نتایج پرنوسان اهوازی ها آنها را در میانه جدول 
نگه داشت. گل گهر اما شرایط متفاوتی داشت 
و کســر هفت امتیاز از تیــم امیر قلعه نویی به 
دلیل رای کمیته انضباطی باعث شد تا آنها به 
جای ۲۸ امتیاز، ۲۱ امتیاز داشته باشند. نباید 
فراموش کرد که تیم ســیرجانی در هفته های 

اخیر هم نتایجش پر افت و خیزی داشت.
نیمه دوم جدول را با ۲ تیمی آغاز می کنیم 
کــه پس از ســپری کردن هفته های دشــوار 
ابتدایــی و میانی حالا اوضاع به ســامانی پیدا 
کرده اند. نســاجی با ساکت الهامی ۲۰ امتیازی 
شده و در رده نهم جای گرفته است و صنعت 
نفت با هدایت علیرضــا منصوریان به جایگاه 
دهم صعــود کرد. فاصله تیــم آبادانی تا رتبه 
چهارم تنها پنج امتیاز اســت. ذوب آهن را نیز 
باید دیگر تیم میانه جدولی ببینیم که از پایین 
جدول جدا شــده و با هدایت مهدی تارتار ۱۸ 

امتیازی است.
چهار تیم هــوادار، تراکتور، فجرسپاســی 
و نفت مسجدســلیمان رتبه هــای دوازدهم تا 
پانزدهــم را مال خود کرده اند. هــوادار با رضا 
عنایتی هفته به هفته پخته تر و بهتر شد و اگر 
باخــت هفته پایانی نیم فصل را در نظر نگیریم 
شرایط استاندارد و قابل قبولی دارند. تراکتور اما 
بدترین عملکرد را بین تیم های شناخته شده 

داشته است. آنها بعد از اخراج فیروز کریمی به 
سراغ زوونیمیر سولدو رفتند اما حواشی بیرون 
زمین و کمبود مهره باعث شده تا این سرمربی 
کروات هم نتواند تغییر ملموســی را به وجود 
بیاورد. فاصله تراکتــور تا منطقه ناامن جدول 

فقط ۲ امتیاز است.
فجرسپاسی با اصغر کانتری کارش را خوب 
آغاز نکرد. رفته رفته اما شــرایط بد شد و فجر 
حالا با ۱۲ امتیاز رده چهاردهم ایستاده است. 
نفت مسجدسلیمان هم نتوانسته عملکرد قابل 
دفاعی داشته باشد. تیم فراز کمالوند که در سه 
چهار هفته هواداران شــهر اولین ها را امیدوار 
کرده بود حالا هفته هاســت در آرزوی برد قرار 
دارد و خود کمالوند هم استعفا کرده و در شهر 

خبری از او نیست.
نهایتا تیم شــانزدهم جــدول که گویی در 
لیگی دیگر به سر می برد. پدیده مشهد با دشت 
تمام فاکتورهای منفی هنوز بردی نداشته و با 
چهار امتیاز قعرنشین است. آنها با منطقه امن 
جدول هشــت امتیاز فاصله دارند و اگر اوضاع 
عجیب مدیریتی این باشگاه حل و فصل نباشد 
باید منتظر سقوطش باشیم. سقوطی که پایانی 
خواهد بود بر حضور تیم های استان خراسان در 

بالاترین سطح فوتبال کشورمان.
نیم فصل نخست لیگ برتر زیر ذره بین؛ 

استقلال در قامت یک قهرمان
در ادامــه به آمارهــا و ترین های نیم فصل 

نخست اشاره خواهیم کرد:
بیشترین امتیاز: استقال ۳۵ امتیاز

کمترین امتیاز: چهار امتیاز
بیشترین برد: استقال ۱۰ برد

کمترین برد: پدیده مشهد صفر برد
بیشترین تساوی: آلومینیوم اراک ۹ تساوی

کمترین تساوی: سپاهان ۲ تساوی
بیشترین باخت: پدیده ۱۱ شکست

کمترین باخت: استقال صفر شکست
بیشترین گل زده: استقال ۲۴ گل

کمترین گل زده: پدیده مشهد چهار گل
بیشترین گل خورده: پدیده مشهد ۲۳ گل

کمترین گل خورده: استقال پنج گل
بهترین تفاضل گل: استقال ۱۹+

بدترین تفاضل گل: پدیده ۱۹-
بهتریــن گلــزن:  گادویــن منشــا )مس 

رفسنجان( هشت گل
بهتریــن پــاس گل دهنده: مهــدی ترابی 
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سرمربی ســپاهان می گوید فشــار روی تیم های بزرگ 
طبیعی است اما جدول رده بندی نشان می دهد من چه کاره 

هستم و چه عملکردی داشته ام. 
به گزارش ایســنا، محــرم نویدکیا ظهر یک شــنبه در 
نشســت خبری پیش از دیدار تیمش در جام حذفی مقابل 
آلومینیوم اراک اظهار کرد: ابتدا وظیفه ام است از مسئولان 
اراک تشــکر کنم که شرایط را برای حضورمان در این شهر 

فراهــم کردند و امیدوارم بتوانیم جبــران کنیم. ما در جام 
حذفــی باید به میدان برویم و شــوخی بردار نیســت. هر 
تیمی که شــانس اش را از دســت دهد، راه بازگشتی وجود 
نــدارد. بازی قبلی ما با آلومینیوم جــذاب  نبود و با وجود 
باد و چمن ســفت ورزشــگاه کیفیت خوبی ندیدیم. در هر 
 صورت باید بهتر بازی می کردیم که امیدوارم فردا این کار را

 انجام دهیم.
او ادامه داد: بازی بســیار حساســی است که هر دو تیم 
می دانند اگر این بازی را از دست دهند، یک جام را از دست 
داده اند. همه تاش می کنند تا از این بازی ســربلند بیرون 
بیایند و ما هم همینطور تمرکزمان را می گذاریم تا بتوانیم 
بازی خوبی را انجام دهیم. تیم هایی که خودشــان را برای 
لیگ برتر آماده کردند، دوســت دارند جام حذفی را هم به 

دست آورند و این طبیعی اســت اما جام حذفی خطرناک 
است و اگر شکست بخورید، نمی توانید جبران کنید.

سرمربی سپاهان اضافه کرد: به همین دلیل همه تیم ها در 
جام حذفی شانس یکسان دارند و تیم های پایین تر می آیند 
شانس شان را امتحان کنند. تیم هایی که در سطح های پایین 
تر هســتند، فشرده دفاع می کنند و بازی را به وقت اضافه و 
ضربات پنالتی می کشانند و از این شانس استفاده می کنند. 
جام حذفی پیچیده اســت و تمرکز بالایی می خواهد. باید 
در جام حذفی به همه حق داد و احترام گذاشــت و ما هم 
دوســت داریم از شانس مان امتحان کنیم و به مراحل بالاتر 

صعود کنیم.
او درباره فشــاری که روی تیمــش در هفته های اخیر 
بوده است گفت: فشــار روی تیم های بزرگ طبیعی است . 

اگر قرار باشــد این فشارها را تحمل کنیم، نباید مسئولیت 
تیمی مثل سپاهان را قبول کنیم یا اگر بازیکنان این فشار را 
تحمل نکنند، اصا نباید با سپاهان قرارداد ببندند. اعضای 
سپاهان باید این فشار را تحمل کنند و ممکن است هر نوع 
فشاری وجود داشــته باشد و این یک مساله طبیعی است. 
یک بار مربی بایرن مونیخ در گفت وگویی عنوان کرد بهترین 

دوستش جدول رده بندی است.
نویدکیا اضافه کرد: جدول رده بندی نشان می دهد من 
چه کاره هســتم و اگر تیمم شرایط خوبی نداشته باشد، هر 
کســی به خودش اجازه می دهد هــر چیزی که می خواهد 
بگوید. اگر بالا باشــم کسی به خودش اجازه نمی دهد فشار 
بیاورد. این ها طبیعی است اما با این وجود ما یکی از مدعیان 

اصلی قهرمانی هستیم.

در شــرایطی که تا کنون مجمع انتخاباتی 
پنج فدراســیون ورزشی برگزار شده و دو مورد 
از ایــن انتخابات هــا بعد از مجمــع انتخاباتی 
فدراســیون تکواندو بود اما کمــاکان خبری 
از صدور حکم هادی ســاعی بــه عنوان رئیس 

فدراسیون تکواندو نیست! 
به گــزارش ایســنا، ۱۲ دی رضــا زارعی 
بــه مدت چهار ســال دیگر به عنــوان رئیس 
فدراسیون کوهنوردی انتخاب شد و۲۱ دی ماه 
سال جاری، ســجادی حکم رئیس فدراسیون 
کوهنــوردی و صعودهای ورزشــی را به رضا 
زارعی منتخب مجمع اخیر این فدراســیون به 
مدت ۴ ســال اباغ کــرد. ۱۴ دی نیز عباس 
اورســجی برای چهار ســال به عنوان رئیس 

فدراسیون کبدی انتخاب شــد و ۲۰ دی ماه 
ســجادی، وزیر ورزش و جوانان حکم وی را به 

عنوان رئیس فدراسیون کبدی اباغ کرد.
به ترتیــب ۱۸ و ۲۰ دی ماه ســال جاری 
بود که انتخابات فدراسیون بوکس و انتخابات 
فدراسیون فدراسیون شــنا، شیرجه و واترپلو 
برگزار شد و امروز ۲۶ دی ماه حمید سجادی، 
وزیر ورزش و جوانان  در احکامی جداگانه حکم 
ریاست حسین ثوری به عنوان رئیس فدراسیون 
بوکس و حکم ریاست محسن رضوانی به عنوان 

رئیس فدراسیون شنا، شیرجه و واترپلو را اباغ 
کرد.

مجمع انتخاباتی فدراسیون تکواندو در حالی 
۱۵ دی ماه به ریاست بنیامین شکوه فر، معاون 
پارلمانی وزارت ورزش و جوانان برگزار شد که 
در پایان هادی ســاعی با رای اعضای مجمع به 
عنوان رئیس این فدراســیون انتخاب شد و با 
گذشــت ۱۱ روز از برگزاری مجمع انتخاباتی 
تکواندو کماکان حکم هادی ساعی  فدراسیون 
از سوی وزیر ورزش و جوانان اباغ نشده است.

بــه نظر می رســد اگر مســئله ای در مورد 
انتخاب هادی ساعی وجود دارد، وزارت ورزش 
و جوانان باید به صورت شــفاف در این زمینه 
پاســخگو باشــد چرا که صادر نشــدن حکم 
ریاست ساعی بر فدراســیون تکواندو در کنار 
موضع گیری مبهــم معــاون ورزش قهرمانی 
وزارت ورزش و جوانان، شایعه ها درباره احتمال 
برگزاری مجدد انتخابات فدراسیون تکواندو را 
بیش از پیش کرده است. باید خاطرنشان کرد 
کــه محمد پولادگر نیز که پس از انتخابات، به 

عنــوان معاون قهرمانی وزارت ورزش و جوانان 
معرفی شــد، در حاشــیه مجمــع انتخاباتی 
فدراســیون شــنا، در پاسخ به ســوالی درباره 
احتمال لغو نتیجه انتخابات فدراسیون تکواندو، 
گفت«هنوز تصمیمی گرفته نشــده اســت و 

اطاعی ندارم.«
امروز امــا با صدور و اباغ احکام ریاســت 
فدراســیون های بوکس و شــنا، شــائبه ها در 
مورد ریاست ســاعی بر فدراســیون تکواندو 
بیش از پیش قوت گرفــت و باید منتظر ماند 
و دید در نهایت این فدراســیون چه زمانی از 
ســوی وزیر ورزش و جوانــان به عنوان رئیس 
 مجمــع، تعیین تکلیف شــده و از باتکلیفی

 خارج می شود.

 محمدرضا یزدانی خرم، مدیر موفق ورزش کشور توانست 
تحول زیادی را در والیبال ایجاد کند، دیروز دار فانی را وداع 
کرد.  به گزارش خبرنگار ورزشی خبرگزاری فارس، محمدرضا 
یزدانی خرم که سالها ریاست فدراسیون های کشتی و والیبال 
را برعهده داشــت، بامداد دیروز به دلیل بیماری عروقی در 

منزل خود در ۷۵ سالگی درگذشت.
او در ســال ۱۳۲۵ در تهران و محله توپخانه به دنیا آمد. 
خودش می گوید از ابتدا به ورزش عاقه داشت و  رشته های 
کشتی، دوچرخه سواری و ژیمناستیک را در باشگاه دخانیات 

انجام می داد که بعــد از انقاب نیز مدیریت آنجا را برعهده 
گرفت. یزدانی خرم سابقه طولانی در مدیریت ورزش کشور 
داشــت و از ســال ۶۸ تا ۸۵ ریاست فدراســیون والیبال را 
برعهده گرفت و توانســت در دوره مدیریتی ۱۷ ساله خود 
تحول زیادی را در این رشته به وجود بیاورد و بعد از آن لقب 
معمار والیبال را به خود اختصاص داد. والیبال در زمان یزدانی 
خرم با برگزاری لیگ های منظم، آمدن مربیان خارجی برای 
تیم ملی جوانان و نوجوانان و گرفتن بودجه و تجهیزات برای 
فدراسیون پیشرفت زیادی کرد و همین باعث شد فدراسیون 
والیبــال در ســال های ۱۳۷۸ و ۱۳۷۹ و ۱۳۸۱ بــه عنوان 

بهترین فدراسیون ورزشی ایران انتخاب شود.
او  در مــورد چگونگی حضورش در والیبال اینطور گفته 
بود: »حســن غفوری فرد وقتی رئیس سازمان تربیت بدنی 
شد  از من دعوت کرد و چند رشته را پیشنهاد دادند که آقای 
متقی برنامه ریز آنها بود. من والیبال را انتخاب کردم و گفتند 

به کس دیگری قول داده ام و من گفتم، مبارکش باشــد و 
رفتم. بعد از دو ماه دعــوت کرد و برنامه ریزی کرد و گفت 
باید خرجش را خودتان تامین کنید؛ من هم پذیرفتم. من آن 
زمان به آقای رفیقدوست در بنیاد گفتم و ایشان گفت دست 
شما به توپ خورده است؟ گفتم بله و گفتند برو قبول کن. 
گفتم این طور نمی شود و اگر بروم باید پشتیبانی مالی شوم. 

ایشان هم آدم عاقه مندی است، گفت باشه.«
او پــس از موفقیت در والیبال در انتخابات فدراســیون 
کشتی حضور پیدا کرد و در سال ۸۵ توانست از مجمع رای 
اعتماد بگیرد. یزدانی خرم تا سال ۹۰ در کشتی حضور داشت 
و بعد از آن کم کم از مدیریت ورزش کشــور جدا شد. البته 
قانون بازنشســتگی و بالای ۶۰ سال نیز در جدایی او دخیل 
بود که این موضوع باعث ناراحتی اش هم شــده بود و معتقد 
بود،  همه هنرمندان، نویســندگان شاعران و قهرمان ما ۶۰ 
ســال به بعد گل می کنند، اما ما آنها را کنار می گذاریم، این 

خیانت به ورزش است. یزدانی خرم همیشه تاکید زیادی برای 
بها دادن به ورزش هم داشت و در تمام مصاحبه های خود این 
نکته را گوشزد می کرد: »ما در مقابل دیگر کشورها به ورزش 
خیلی کم اهمیت می دهیم و بودجه مان در مورد ورزش ناچیز 
اســت. یکی از ابزارهایی که جلوی بزهکاری و خمیدگی را 
می گیرد، ورزش است. شما ببینید بیمارستان های ما بیشتر 
اســت یا ورزشگاه های ما؟ ورزش اول دنیا ژیمناستیک،  دوم 
دوومیدانی و ســوم شنا است اما ما در این سه رشته در دنیا 
کجا قرار داریم؟ باید به ورزش اول دوم و سوم دنیا بپردازیم. 
باید در مدارس باید ژیمناســتیک کار شود. ورزش قهرمانی 
قله است و همگانی اطراف آن. اگر در ورزش قهرمانی موفق 
شویم، در همگانی هم موفق بوده ایم. این مدیر موفق ورزش 
کشــور در سال های آخر عمر خود بیشتر به مطالعه و دادن 
مشورت به گروه های ورزشــی مشغول بود و با کمیته ملی 

المپیک نیز برای انتشار خاطراتش همکاری می کرد.

نیم فصل نخست لیگ برتر زیر ذره بین؛ استقلال در قامت یک قهرمان

نویدکیا: جدول لیگ نشان می دهد من چه کاره هستم

دو رئیس فدراسیون دیگر هم حکم گرفتند

وزارت ورزش در مورد ساعی شفاف سازی کند

محمدرضا یزدانی خرم درگذشت
خداحافظی با مدیری که روزهای بزرگ والیبال را رقم زد

افشاریان: دستمزد داوران را هر 10 هفته پرداخت می کنیم

فدراسیون سرمایه دارد اما فعلا پول ندارد 

مدیرعامل باشگاه پرسپولیس گفت: به زعم بسیاری از 
کارشناسان فوتبال کشور یکی از بهترین کادرهای فنی را 
در حال حاضر تیم پرسپولیس دارد و هیچ گونه تغییراتی 

در کادر فنی باشگاه نخواهیم داشت.
به گــزارش خبرگزاری مهر، رضــا درویش مدیرعامل 
باشگاه پرسپولیس اظهار داشــت: تشکر می کنم از دکتر 
ســجادی به خاطر اعتمادی که به بنــده و اعضای هیأت 
مدیره داشــتند. امیدوارم که با همدلــی و همراهی همه 
اعضــای هیأت مدیره آنچه که شایســته این باشــگاه و 

هوادارانش است انجام دهیم.
وی در ادامه افزود: از آقای صدری و سمیعی که پیش 
از بنده زحمات زیادی را برای باشگاه پرسپولیس کشیدند 
تشــکر می کنم. ما در حال حاضــر وارث حجم زیادی از 
بدهی ها از ادوار گذشته در باشگاه پرسپولیس هستیم که 
باید با همدلی همه مجموعه باشــگاه و هواداران این تیم 

مردمی مشکات را حل کنیم. پیگیری در خصوص حذف 
پرســپولیس از لیگ قهرمانان آسیا فعاً اصلی ترین کاری 
اســت که آن را دنبال می کنیم و هدف ما این اســت که 
بتوانیم این مشکل را حل شود و شاهد حضور پرسپولیس 

در لیگ قهرمانان آسیا باشیم.
وی خاطرنشــان کرد: در باشگاه پرسپولیس از هرگونه 
کمــک و همفکری برای حل مشــکات تیم اســتقبال 
می کنیم. تمام دغدغه ما اعم از اعضای هیأت مدیره، کادر 
فنی و بازیکنان این اســت که مشکات پیش آمده برای 
باشگاه پرسپولیس را مرتفع و دل هواداران را شاد کنیم و 

نشاط اجتماعی را به جامعه برگردانیم.
مدیرعامل باشگاه پرسپولیس در خصوص عملکرد کادر 
فنی این تیم نیز گفت: به زعم بســیاری از کارشناســان 
فوتبال کشــور یکی از بهترین کادرهــای فنی را در حال 
حاضر تیم پرسپولیس دارد و هیچ گونه تغییراتی در کادر 

فنی باشگاه نخواهیم داشت. کادر فنی پرسپولیس نه تنها 
در ایران بلکه در آسیا نیز شاخص است.

درویش اظهار داشــت: در راســتای برطــرف کردن 
مشــکات باشــگاه از نظر و همفکری پیشکســوتان نیز 
قطعاً اســتفاده خواهیم کرد. این باشــگاه متعلق به همه 
پرسپولیسی ها اســت و ما در باشگاه وظیفه داریم که در 

خدمت همه پیشکسوتان و هواداران باشیم.
وی ادامه داد: اقداماتی را در نظر داریم که برای باشگاه 
انجام دهیم. در وهله اول با توجه به شروع نیم فصل دوم 
باید درخواست ها و کمبودهای کادر فنی را مرتفع کنیم و 
اینکه تیم قوی تر شود و بتواند به امید خدا برای ششمین 
بار متوالی قهرمانی لیگ را به دست آورد. در مرحله بعدی 
باید با اهالی فن و حقوق دانان مجرب و ارگان های مربوطه 
جلســاتی را برگزار کنیم کــه در خصوص برطرف کردن 

مشکات پیش آمده برای باشگاه راه حلی پیدا شود.

مدیرعامل باشگاه پرسپولیس افزود: قصد دیگر ما این 
اســت که کارگروه اقتصادی با اســتفاده از افراد توانمند 
حوزه اقتصاد تشکیل دهیم که بتوانیم مشکات مالی تیم 

را برطرف کنیم.

 رئیــس کمیته داوران گفت:چــون بازی ها در قالب ۳۰ 
هفته برگزار می شود قرار است مطالبات داوران در قالب دو 

۱۰ هفته پرداخت شود. 
خــداداد افشــاریان در گفت و گــو با خبرنگار ورزشــی 
خبرگزاری فارس در خصوص پرداخت دستمزد داوران اظهار 
داشت: امروز دستمزد ۱۰ هفته داوران را با قیمت جدید به 

حساب آنها واریز کردیم.
وی افزود: این رقم برای ۱۰ هفته است.چون بازی ها در 
قالب ۳۰ هفته برگزار می شــود قرار است مطالبات آنها در 

قالب دو ۱۰ هفته پرداخت شود.
رئیــس کمیته داوران فدراســیون در خصــوص زمان 
برگزاری تست آمادگی جسمانی داوران در نیم فصل گفت: 
تست های داوران هم احتمالا از سوم تا بیست و سوم بهمن 
ماه برگزار خواهد شــد.ضمن آنکه کاس آموزشی نیز برای 

آنها در نظر گرفته ایم.خوشــبختانه آرامش بر جامعه داوری 
حکمفرما شده و آنها در مسیر خوبی قرار گرفته اند.

افشــاریان با اشاره به نشســت هیات رئیسه فدراسیون 
فوتبال که چند روز پیش برگزار شــد عنوان کرد: مباحث 
مختلفی در این نشست مطرح شد. دغدغه فدراسیون فوتبال 

و عزیزی خادم صعود تیم ملی در ۷ بهمن ماه به جام جهانی 
اســت. مطمئنا می شــود در آن روز کارمان را تمام کنیم و 

خیالمان از بابت صعود راحت باشد.
وی در خصــوص اینکــه وزیر ورزش پیگیــر پرداخت 
پاداش های بازیکنان تیم ملی به جام جهانی شــده اســت 
گفت:مطمئنا اتفاق های خوبی در راه اســت، فدراســیون 
فوتبال مطالبات زیادی دارد، در واقع ما ســرمایه زیادی در 
فیفا داریم اما فعا به آنها دسترسی نداریم و به همین خاطر 

بی پول هستیم.

رضا درویش:وارث حجم زیادی از بدهی ها هستیم


